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Eksterne møtedeltakere: 
Vibeke Stjern/Åfjord Kommune 
Per Johansen/Åfjord Kommune 
Einar Eian/Åfjord Kommune 
John Einar Høvik/Osen Kommune 
Per Rødøy/Osen Kommune 
Gunnstein Flø Rasmussen/Trøndelag Fylkeskommune 
Torun Bakken/Fosen regionråd 

Interne møtedeltakere: 
Harald Storrønning/Avdeling for rutetilbud og 
infrastruktur 
Morten Berntsen/Seksjon for areal og 
infrastruktur 
Arne Vang Stene/Seksjon for rutetilbud region 

  
 

Referat dialogmøte Åfjord og Osen kommune, hurtigbåt 2024 

 

Saknr. Beskrivelse Ansvarlig/Frist 

1.  Harald Storrønning ønsket velkommen til dialogmøte for mandatsprosess 
til hurtigbåt anbud 2024. For kommunene Åfjord og Osen gjelder dette 
hurtigbåtsambandene Sandviksberget – Sætervika -Sandviksberget og 
Sandviksberget – Skjervøy -Sandviksberget. 
Videre ble dagens rutetilbud og hvilke forhold det er ønskelig å diskutere 
presentert. I tillegg til de nevnte samband omfattes også disse 
sambandene av mandatet: 

- Trondheim – Vanvikan 
- Trondheim-Brekstad 
- Trondheim – Brekstad – Kristiansund 
- Øyrekka (Frøya kommune) 
- Namsos -Rørvik- Leka 
- Fergesamband Borgan -Ramstadlandet 
- Fergesamband Eidshaug -Gjerdinga 

 
Se vedlagte presentasjon. 
Det er spesielt verdt å merke seg at Hovedutvalget for Transport skal fatte 
beslutning om rutestruktur og økonomi i møtet 27.10. Videre skal HUT i 
november gi innstilling til Fylkestinget i desember for endelig mandat som 
deretter kommer som mandat til AtB som så skal gjennomføre 
anskaffelsen. 
 
 
Føringer for klima og teknologi, TRFK 
Parallelt med anbudsprosessen vil det gå et utviklingsarbeid for teknologi. 
Kommende kontrakt skal sikre tilstrekkelig fleksibilitet slik at teknologi 
kan implementere underveis i kontrakt. 
Kostnaden for å implementere teknologien skal ikke tas av budsjettet for 
rutetilbudet, men det skal være en del av det.  
 

 
 

 

 
MØTEREFERAT 
 

 

Vår saksbehandler Vår referanse Vår dato 
Morten Berntsen 20/00165-18 22.10.2020 
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Trønderexpressen kystveien fra Leka til Heim 
Metro til sjøs, pendlertilbud, hvor det er bevilget penger. TRFK har fått 6 
millioner fra Miljødirektoratets klimasatsprogram. Det er tidligere bevilget 
2 millioner til prosjektet over fylkeskommunens budsjett. Prosjektet skal 
se på nettverket og samhandling med annen persontransport langs 
kysten. Kan man nyttiggjøre seg av fartøyet på andre måter? Mindre 
fartøy med gode sjøegenskaper, men hvor man har nødvendige 
sertifikater for persontransport mot vederlag. 
Ras i Roan, man må ha nødvendige sertifikater for å kunne kjøre ulike 
typer fartøy. Det er krevende for den tiden vi har, rederiene trenger 30 
mnd. for tilbudsinnhenting og TRFK trenger tilsvarende tid for å realisere 
infrastruktur. 
  
AtB: 27. okt. skal rutestruktur og kontrakt for hurtigbåt 2024 behandles i 
Hovedutvalget for transport.  
Det vil bli en ny dialogrunde med kommunene vedrørende rutetilbud og 
åpningstid i januar når oppdragbrevet foreligger. Det er viktig at 
kommunene er delaktig i utformingen av tilbudet.  
 
Hydrogenløsninger, infrastruktur, elektrifiseringsgrad. 
TRFK har gjennomført markedsdialog rundt disse temaene gjennom de tre 
siste årene. Man har god kunnskap om kompetanse og teknologi. Å skulle 
omsette dette i rutetilbud er imidlertid en annen sak. 
 
AtB har i 2019 gjort et internt forarbeid til hurtigbåt anbud 2024 
prosessen hvor vi bla har skrevet at det i Osen kommune er 159 
virksomheter med 377 sysselsatte. Det er 57 personer som pendler inn til 
kommunen og 130 personer som pendler ut. 
Sambandets funksjon er å knytte øyene i Osen kommune sammen og gir 
de fastboende på øyene mulighet til å komme til butikker, lege, 
kommunesenter ol. Sambandet utfører også nødvendig kommunale 
tjenester som renovasjon – og helsetransport i kommunen. 
Sambandet har i dag korrespondanse til buss linje 350 Osen -Rissa – 
Trondheim, linje 490 Osen - Sjøåsen og linje 597 Vingsand -Osen 
  
I kartet som presenteres er dessverre ikke Bessaker eller linje 596 
Reppkleiv -Roan med. Vedlagte kart er oppdatert. 
   
Hvordan opplever kommunene dagens tilbud? 
Osen: Rutetilbudet er i dag godt tilpasset behovet. Det har vært lite behov 
for endringer de siste årene. 
AtB: Leier kommunen MS Osenfjord til spesielle formål? 
Osen: Det er få som leider MS Osenfjord, fordi det er uforholdsmessig 
dyrt. Men det hender at kommunen kjøper en avgang når det er 
arrangement.  
Det er ønskelig at det er en forhåndsbestemt pris på slike tjenester. 
Osen: Tidligere, før dagens kontrakt, var det definert 6 ekstra turer som 
skolen kunne benytte pr år. Ex ekskursjoner, idrettsdager ol. Det er et 
ønske fra Osen om å på en bedre måte tilrettelegge for bruk av fartøyet 
utenfor rutetilbudet. Muligheter for å regulere leie av båten i kontrakten? 
 
Osen: Sæter skole er avviklet og Strand skole er ny nærskole. 
Opplæringsloven er klar på hvem som dekker kostanden.  
Ruten går og alt er bra.   
  
AtB: Osen kommune har tidligere meldt behov for reiser til Namsos 
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Osen: Ja det er riktig. Namsos sykehus og vgs reiser er viktig for 
kommunen. 
 
Behovet for anløp av Bessaker 
Åfjord: Har ikke fått noen tilbakemelding på rutetilbudet.  
Osen: Det er ingen butikk på Skjervøy, innbyggerne handler i Bessaker og 
spiser middag på kroa.  
AtB: Er Sandviksberget riktig utgang pk for båten? 
Kommunene: Ja, Sandviksberget ligger midt i og er riktig utg. pk for nord 
og sørgående reiser.  
 
Kommunene: Det er kun Skjervøya og Bessaker som har fastboende.  
Øvrige øyer er kun fritidsboliger. 
 

Har kommunene tanker om behovet for videre reise? 

Osen: Det viktigste for kommunen er reisemulighet for vgs elever til ex 
Åfjord, Namsos, Nærøysund og Steinkjer.                                         
AtB: Tilbudet er tilgjengelig i dag og videreføres fra august 2021. 

Åfjord: For innbyggerne i Åfjord så er det et behov å kunne reise over 
Kråkmo og videre med hurtigbåt fra Vanvikan. Det er også viktig med 
internpendling for vgs elever. 

Lokale behov til sambandets egenskaper og funksjon? 

Osen: MS Osenfjord har begrensninger på noen 100 kilo.  
Det er i dag liten bagasjeplass under tak.  
Frakt av gods koster, og dette må aktørene betale for.  
AtB/TRFK. Frakt av gods er til en viss grad et samfunnsansvar. 
Osen: Dersom det er mye/ tung last som skal fraktes så kontaktes i dag 
oppdrettsnæringen. Ex frakt av gravemaskin 
Det er behov for kran på fartøyet. 
 
Kai  
Alle kaiene i sambandet er private, flere er ikke universelt utformet  
Hepsøy: privat kai, men rampen tilfredsstiller ikke kravet til universell 
utforming.  
Sandviksberget: flyte kai med venterom. 3 meter forskjell på flo og fjære 
Ramsøy: privat fast kai  
Skjervøy: privat fast kai  
Bessaker: privat fast kai.  
Ramsaunet: privat fast kai, kaien tilfredsstiller ikke universell utforming. 
Utfordring med høy og lavvann mtp rullestol. 
Sætervika: privat fast kai.  
  
Trønderexpressen Heim -Leka. 
TRFK: Prosjektet med Trønderexpressen er ikke kommet så langt. 
Konseptet for Trønderexpressen og «Metro til sjøss» vil ikke være ferdig 
til desember, men kontraktene må legges opp med tilstrekkelig 
fleksibilitet slik at nye tilbud ev kan tas inn underveis i kontrakten. 
   
Hva er kommunene viktigste prioriteringer i kommende anbudsperiode. 
Åfjord: Næringsutvikling skjer langs kysten. 
Det er lenge siden tanken om Trønderexpressen oppsto.  
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Drømmen er at vi kan frakte mennesker og gods langs kysten i større grad 
enn hva som gjøres i dag. 
  
Osen: Er det planer om at hurtigbåten Namsos -Rørvik -Leka skal betjene 
Flatanger? 
AtB: Flatanger var tema i dialogmøte med Namsos, Nærøysund og Leka, 
men behovet er vurdert som lite. 
 
TRFK: Trønderexpressen må evt tas inn i en fleksibel kontrakt på et senere 
tidspunkt. 
Åfjord: Det er viktig at kommunene fra Leka til Heim deltar i diskusjonen 
rundt Trønderexpressen. Reisebehovet endrer seg. Nå reiser vgs elever 
fra Fosen til Hitra/ Frøya for å gå på videregående skole, det var ikke 
vanlig tidligere. 
  
Fosen region: Det er mange pågående spennende prosjekt, vi må se de 
ulike forholdene under ett og behovene i sammenheng. 
Det er en overordnet samferdselsstrategi og denne skal skrives ut mer. 
Kontaktes TRFK som tas med i videre samarbeid 
  
Hva er det kommunenes viktigste prioriteringer? 
Åfjord: Trønderexpressen, med anløp Åfjord er viktig. Hvor anløpet/ 
anløpene skal være kommer ann på hvor mange anløp man kan ha. 
Åfjord: Vi må tenke Fosen som felles bo og arbeidsregion. Det er store 
muligheter dersom arbeidere på kampflybasen kan bo på Stokkøya og ta 
hurtigbåt til Uthaug.  
Det var tidligere 8 anløp i Åfjord, eks post, fiskemottak ol. Behovene 
endrer seg. Dersom Kråkøya i Roan starter filetfabrikk da er behovet 
endret.  
  
Åfjord: Dersom det blir ett anløp pr kommune utelukker det mange 
innbyggere. Pr i dag vet vi ikke hvor anløpene bør være.  
  
Åfjord: Vi vet at vi er en liten kommune. Det er interessant når fylket er 
tydelig på klima.  
AtB: Vi må se hele verdikjeden og få med alle aktørene. 
  
Osen: Vi ønsker å beholde det vi har og er positive til Trønderexpressen.  
AtB: TRFK vil ta kommunene med i dialogen om Trønderexpressen. 
  
  
Veien videre.  
Osen: Vi håper at vi går i riktig retning med elektrifisering og det er 
ønskelig at lokale elkraft blir tatt med i diskusjonene. Vi produserer mye 
strøm – har fått sentralnett - men det kan være utfordrende å få 
strømuttak på ex Stokkøya. Her må AtB være med som en bidragsyter. 
Konsesjonsbehandling kan ta inntil 3 år. 
  
AtB: Dersom det blir elektrisk hurtigbåt så må det løses lokalt, med lokale 
leverandører. 
 
Åfjord: Trondheim -Vanvikan og kystekspressen er også viktig for Åfjord.  
Det er bra for innbyggerne på Fosen dersom rute 810 Trondheim -
Vanvikan får økt frekvens. Det er viktig at utviklingsprosjektene og 
pilotene initierer i samarbeid med lokale aktører og leverandører. På den 
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måten vil man kunne sikre en helhetlig verdikjede og bidra til 
næringsutvikling lokalt. 
 
AtB: Rute 830/835 har høyeste KTI innenfor hurtigbåttilbudet i Trøndelag i 
dag. 
 
AtB: Fylkesrådmannen har skissert forslag om at rute 810 Trondheim – 
Vanvikan også kan betjene Frosta. 
Fosen region: Det er litt kunstig inndeling i samhandlingsmøtene. Det er 
viktig at Åfjord og Osen også er med i møtene med rute 810 og 
Kystekspressen. 
Åfjord: Vi ønsker buss til Vanvikan, men tilbudet må ikke ødelegges med 
at vi må bli med på et tilbud som også skal ivareta Frosta. 
  
AtB. Det er ulikt behov mellom kommunene.  
 
Region Fosen: Tilbudet må heller ikke ødelegges med mye skyss for elever 
fra Trondheim til Ny vgs i Vanvikan.  Skolen er fortrinnsvis tilrettelagt for 
elever på Fosen.  
  
Vi må tilrettelegge for at Fosningen benytter 810 Vanvikan -Trondheim. 
De aller fleste tar bil og ferge over. Det er viktig at Fosen knyttes på 
Vanvikan. 
 

 



Fremtidens hurtigbåt 20 24

830 Sandviksberget - Sætervi ka -
Sandviksberget

835 Sandviksberget - Skjervøy - Bessaker -
Skjervøy - Sandviksberget

350 Osen - Trondheim (via 880 Flakk-Rørvi k)

490 Osen - Sjøåsen

596 Vikvatnet - Bessaker

597 Vi ngsand - Sandviksberget - Osen

RAUØY A

NORDRE

RAUØ YA

0 Sætervika

RAMSØ YA

Ramsøy
o

HE p SO YA e

Hepsøy ; ············· f

·····.:::.::/

.....•·····....
....•· .

Skjervoy a . ................ ... "

BORO YA

Bessaker



Nytt hurtigbåttilbud i Trøndelag 2024
Kommunedialog

Åfjord og Osen
16.10.20



Agenda for dagen

Kl. 10.30 Oppstart

Kl. 10.30 – 10.35 Velkommen

Kl. 10.35 – 10.50 Prosess, mandat og anskaffelse

Kl. 10.50 – 11.10 Dagens tilbud

Kl. 11.10 – 12.00 Diskusjon og innspill 

Kl. 12.00 – 12.30 Lunsj

Kl. 12.30 – 14.20 Diskusjon og innspill forts.

Kl. 14.20 – 14.30 Veien videre



«Hurtigbåtanbud 2024»

2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027

FNS 4 + 1 + 1

Vidar Hop Skyssbåter 4 + 1 + 1

FNS 8 + 1 + 1

FNS 8 + 1 + 1

FNS 8 + 1 + 1

FNS 8 + 1 + 1

Kystekspressen

Dyrøy - Øyrekka

Samband

Osen –Skjervøy, Osen – Sætervika

Borgan – Ramstadlandet

Namsos – Rørvik - Leka

Eidshaug – Gjerdinga

Trondheim  - Vanvikan

FNS 4 + 1 + 1



Føringer for klima og teknologi i hurtigbåtanbud 2024

• Ambisjon om minst 75 % elektrifiseringsgrad i 
løpet av kommende anbud.

• Klimatiltak skal ikke gå på bekostning av 
sikkerhet eller fleksibilitet sammenlignet med 
konvensjonelle løsninger.



Prosess, mandat og anskaffelse

Oktober November Desember2020

Trøndelag fylkeskommune (oppdragsgiver)

Ambisjoner for 
klima- og miljø

Rutestruktur og 
økonomisk ramme

Infrastruktur, 
Innstilling mandat

AtB (anskaffer) – Forberedelser FASE 2

Kunngjøring av 
konkurranse

Kontraktsinngåelse

FASE 1:
MANDAT

FASE 2:
ANSKAFFELSE

Vedtak HUT 27.10

2021, Q1 – Q3September

*HUT: Hovedutvalg for transport
*FT: Fylkesting

Vedtak mandat til 
AtB

Vedtak HUT 24.09

Innstilling HUT 25.11

Vedtak FT 16.12

FASE 2: Anskaffelse

Markedsdialog

Publisering, utkast 
KGL

Tilbudsfrist

Forhandlinger

Prekvalifisering

Kommunedialog, 
trinn 2

Infrastruktur

Kontraktsinngåelse

Tilbudsfrist

Forhandlinger

Prekvalifisering

Kommunedialog, 
trinn 1



MS Osenfjord

• Betjener bygderutene i Osen:

• Osen – Skjervøy, Osen – Sætervika

• Bygget i karbonfiber ved Brødrene Aa i Hyen

• Byggeår 2014 - idriftsettelse 1. juni 2014

• Båten er 21 meter lang og 7,5 meter bred

• 48 passasjerer

• Servicefart 17 knop



Dagens rutestruktur



830 Sandviksberget – Sætervika - Sandviksberget



835 Sandviksberget – Skjærvøy - Sandviksberget



Diskusjonspunkter

• Hvordan opplever kommunene dagens tilbud?

• Har kommunene tanker om behovet for videre reise?

• Lokale behov til sambandets egenskaper og funksjon?

• «Trønderekspressen»

• Hva er kommunenes viktigste prioriteringer i kommende anbudsperiode?



Takk for oss!


